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Kristian Rahbek, Peter Knuhtsen Egelund, Ole Lundberg Larsen, Søren Jacobsen, Marc Eskelund, 

Esben Sverdrup-Jensen, Søren Anker Pedersen (online) 

 

Referent: Clara Dueholm Jensen/Kristian Rahbek/Peter Knuhtsen Egelund    

1. Godkendelse af dagsordenen 

• FSK-PO ønskede at tilføje ’forlængelse af A-status’ og ’aktivitetskravet for ålefiskeri’ til punktet 

eventuelt. 

• DPPO ønskede at tilføje ’hjælpeskema til kvotekoncentrationsberegning’ til punktet eventuelt.  

• Dagsordenen blev derefter godkendt. 

2. Kort orientering om status i sager berørt på tidligere møder 

a. Undersøge mulighederne for en bagatelgrænse for bifangst i Østersøen 

• Departementet oplyste, at arbejdet fortsat pågik. 

• DFPO og FSK-PO bemærkede, at de var utilfredse med, at der fortsat ikke var en afklaring. 

FSK-PO pointerede endvidere, at det ville være et problem for fiskerne, hvis der ikke var en 

afklaring inden efteråret. 

 

b. Indføre retningslinjer for punktet ’orientering om ny lovgivning’ 

• Departementet orienterede, at punktet fremover ville anvendes til at orientere 

erhvervsorganisationerne om nye bekendtgørelser. 

 

c. Undersøge muligheden for at indføre et nationalt mindstemål på pighvar, slethvar og 

rødtunge på baggrund af markedshensyn 
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• Departementet oplyste, at ønsket om et nationalt mindstemål på pighvar, slethvar og rødtunge 

ikke ville blive imødekommet grundet manglende biologisk grundlag og manglende ressourcer 

ift. at til at genindføre mindstemålet, der for få år siden var blevet fjernet efter ønsker fra 

erhvervet  

• FSK-PO og DFPO pointerede, at de ikke var tilfredse med beslutningen, og at de var 

uforstående over for departementets prioritering.  

3. Udviklingen i fiskerierne og evt. regeljusteringer  

• Departementet oplyste om nye kvotebytter samt forbruget af den europæiske adgangsmængde 

i norskzone for nordsøsild og atlantoskandisk sild. 

• Fiskeristyrelsen orienterede om den løbende regulering for FKA-rationsfiskerierne, kystfisker-

rationsfiskeriet og MAF-rationsfiskeriet på baggrund af data udsendt forud for mødet. 

4. Orientering om ny lovgivning 

• Departementet orienterede om nye bekendtgørelser. 

• I forbindelse med gennemgangen af den nye reguleringsbekendtgørelse spurgte FSK-PO, hvad 

grunden til krav om tilladelse til læbefiskfiskeriet var. Departementet oplyste, at baggrunden 

for tilladelseskravet var, at man ønskede at holde øje med bestanden.  

• I forbindelse med gennemgangen af den nye reguleringsbekendtgørelse spurgte DPPO, 

hvordan det i denne situation var muligt at ændre forhold, der var forankret i en politisk aftale 

(skæringsdatoen for rationsfiskeriet i Limfjorden), når det i andre sager ikke var muligt at 

ændre forhold, der indgik i en politisk aftale. Departementet oplyste, at ordførerne fra 

aftalepartierne var blevet hørt i sagen. 

5. Stenbiderfiskeriet 

• Departementet oplyste, at ministeren havde meddelt, at der skulle indledes drøftelser om en 

forvaltningsplan for stenbiderfiskeriet, samt at mulighederne for en bestandsvurdering af 

stenbideren skulle undersøges.  

• FSK-PO meddelte, at de var positive over for en bestandsvurdering. Derudover oplyste FSK-

PO at de havde påbegyndt arbejdet med at udarbejde forslag. 

• DFPO bemærkede, at de var glade for ministerens forslag. Desuden pointerede DFPO, at det 

var vigtigt at få en biologisk vurdering fra DTU Aqua.  

6. Forslag om overbooking på 10% for alle kvoter hvor der var 10% fleks (stillet 

af DFPO) 

• Departementet oplyste, at det ikke var muligt at lave en automatisk og generel overbookning, 

da man skulle sikre en individuel vurdering af risici ved en given overbookning. 

• DFPO pointerede, at deres forslag kun gjaldt kvoter, hvor der allerede var 10 % fleks, og at det 

derved ville være biologisk forsvarligt.  

• På baggrund af forslag om arter, der kunne overbookes med 10 % fleks udleveret af 

Fiskeristyrelsen, opfordrede formanden erhvervet til at vurdere, hvordan de forholdt sig til det 

udleverede forslag, hvorefter erhvervsorganisationerne og departementet kunne have en ny 

drøftelse.  
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7. Præsentation af havplanen 

• Departementet orienterede om den nye havplan.  

• Erhvervsorganisationerne udtrykte tilfredshed med aftalen.  

8. Eventuelt 

• Departementet orienterede erhvervet om ministerens nye regelforenklingsprojekt og 

opfordrede erhvervet til at deltage i projektet. 

 

a. Forlængelse af dispensation fra indkomstkravet for at opretholde A-status for i fiskere i 

Østersøen (stillet af FSK-PO) 

• Departementet oplyste, at undersøge mulighederne for en forlængelse ville blive undersøgt.  

 

b. Aktivitetskrav for ålefiskeri (stillet af FSK-PO) 

• Departementet oplyste, at muligheden for en forlængelse af dispensationen fra aktivitetskravet 

for ålefiskeriet ville blive undersøgt.   

 

c. Opdatering af hjælpeskema til kvotekoncentrationsberegning (stillet af DPPO) 

• Fiskeristyrelsen oplyste, at skemaet ikke ville blive opdateret på hjemmesiden for nuværende.  

 

• Slutteligt oplyste departementet, at det næste møde i Det Rådgivende Erhvervsfiskeriudvalg 

ville blive afholdt den 24. august 2023.  


